

نحن نقود بينما يتبعنا الآخرون



The Role Of Head Boy Head Girl

مدارس كامبردج العالمية
الخرطوم بحري
كافوري مربع 1
موبايل / 0907000026

مدارس كامبردج العالمية
امدرمان
الملازمين - شارع التلفزيون
موبايل - 0918724504

مدارس كامبردج العالمية
الخرطوم
رياض الاطفال
اركويت - إمتداد شارع النخيل
موبايل / 0915125514

مدارس كامبردج العالمية
الخرطوم
الطائف مربع 22 - شارع النخيل
موبايل / 0915125514

كود : 12217

ص - ب : 15018

Web Site— <http://citckids.org> - Email— kids@citcsudan.org

Introduction

Introduction

Cambridge International Schools will begin to implement the Head Boy & Head Girl system starting from the beginning of the second term.

The Head Boy and Head Girl system is a system in place in all British schools, through which the head boy and the head girl are elected through elections within the school according to specific criteria by electing a Head Boy and a Head Girl and a deputy for each stage beside a Prefect for each school .

All school managers and academic managers are required to begin preparing students and teachers to start this program (elections) to be held on Thursday December 6 , 2018. The results will be announced on Monday, December 10, 2018.

The inauguration ceremony and the performance of the promise will take place during the school day on Thursday 13 December 2018.

Head boys and head girls are usually responsible for representing the school at events, and therefore must be able to make public speeches. They also serve as a good role model for students, and share pupils' ideas with the school's leadership. They may also be expected to lead fellow Deputies in their duties and to follow the school Prefect.

Role Purpose

- To Share a passion and commitment for Cambridge School .
- To be the link between the student , staff, governors and other staff members of the school.
- To represent and lead the student of Cambridge School by demonstrating positive behaviours and acting as role models for all years.

Key Responsibilities

Key Responsibilities

- To lead and manage various initiatives / schemes to enhance the school experience for students.
- To deliver presentations to staff, parents, students, prospective parents and students and visitors.
- To support the school at events (such as parents evening, helping out with productions or extra-curricular events, opening evenings /days etc).
- To attend Year KG , YR1 , YR3, YR7 and YR10 Presentation .
- To contribute to the effective running of the school, as directed by any staff member.
- To devise and manage his deputy.
- To conduct break/lunch duties as per the regulations.
- To take responsibility as role models for younger students and helping to ensure that the school is a safe and secure place for all students.
- To lead PE, Scout, Music sessions , Scout Camp and model activities as directed by staff members.
- To mentor younger students.
- To attend to scheduled meetings, including Head Girls/Boys meetings, Managers and Teachers meetings, as and when required.

Expectations & Benefits

Expectations

Head boys and head girls will need to have the ability to work productively with others, whilst using their initiative and originality to contribute to the positive ethos of the school.

They will need to be organised, responsible, enthusiastic, and a great ambassador for the school.

They must maintain excellent behaviour, uniform, attendance and punctuality.

They should always wear their own uniform and tags at all times.

They must ensure that they check their school email on a regular basis for communications.

The role of the prefect may be summarised as to support the Head Boy , The head Girls and their deputies and to contribute to the smooth running of their duties and participate in the development of the school.

Should The Prefect / The Head Girl / Boy and their Deputies fail to meet any of the responsibilities or expectations on this document, they may have the role removed.

Selection process

Benefits

- Development of personal skills such as leadership, courage, discipline and team working.
- Self confidence
- Strengthen Curriculum Vitae for university application and beyond.
- The spirit of loyalty and belonging
- Sense of others and surrounding environment

The roles

12 roles (in each school) in addition to one Prefect in each school so that each school has 13 roles

KS 1	Head Boy	Head Girl	Deputy Head Boy	Deputy Head Girl
KS 2	Head Boy	Head Girl	Deputy Head Boy	Deputy Head Girl
KS 3-4	Head Boy	Head Girl	Deputy Head Boy	Deputy Head Girl

The promise of the Head Boys/Girls and the Prefect

I promise to respect and abide by the rules and regulations of the school and the duties and responsibilities of my role as Head Boy/Girl by showing the true spirit of school glory and honor. I also pledge that I will respect the teachers and the administration and will always be committed to showing discipline throughout my academic career.

Selection process

Selection process

- ⇒ All procedures (nomination, voting, organization, follow-up , accuracy, integrity) are the direct responsibility of the school manager.
- ⇒ The entry is usually opened two weeks after the beginning of the school year.
- ⇒ Entry will be open to all students wishing to participate in the above mentioned stages by submitting a written request from the student, requesting the nomination for the roll Boy / Girl .
- ⇒ All students who wish to apply are required to submit a letter of application and submit it to the school manager through the teaching assistant in their class.

Candidates will be filtered by a committee composed of

1. The School Manager.
2. The Academic Manager.
3. Key Stage Coordinators.
4. The Social Worker.



Selection process

- Then a short list is performed combining 5 candidates from each stage.
- A formal interview will be carried out by the committee, which can express its opinion in any candidate and recommend its exclusion.
- The five candidates from each stage will be given a 5-minute period in the morning assembly to explain their objectives of candidacy and urge students to vote for him.
- Elections are held for all students to vote on the five candidates by means of small cards for boys and girls with the Cambridge logo and a place to write the name of the candidate.
- Teachers and Teacher Assistants of the above stages have the right to vote with two cards, one for boys and the other for girls .
- Voting shall be in one day for all stages
- The results shall be announced within 3 days of the voting day
- * The Prefect - the highest number of votes.(May be Boy or Girl)
- * Head Boy / Girl - the second highest number of votes.
- * Deputy Head Boy / Girl - the 3rd highest number of votes

After a thorough training session on the role of Head Boy and Girl, the new Team start his roll in ensuring that they continue the smooth running of the Head Boy and Girl and the school.

Voting Card - كرت التصويت

Voting Card (Girls)



My Name : _____

Class : _____

I am voting for :-

Name : _____

Voting Card (Boys)



My Name : _____

Class : _____

I am voting for :-

Name : _____



عملية الاختيار / الترشح والانتخاب

عملية الاختيار

كل الإجراءات (الترشح ، التصويت ، التنظيم ، المتابعة ، الدقة ، النزاهة) هي مسؤولية مديرة المدرسة مباشرة . عادة يتم فتح باب الترشح بعد إسبوعين من بداية العام الدراسي .

- يتم فتح باب الترشح لكل الطلاب الراغبين في المراحل المذكورة وذلك بتقديم طلب مكتوب من الطالب / الطالبة يطلب فيه ترشيحه في كل المناصب محافظ / رئيس الطلاب / رئيسة الطلاب / نوابهم



- يطلب من جميع الطلاب الراغبين في الترشح تقديم خطاب طلب وتقديمه لمديرة المدرسة بواسطة مساعد التدريس في صفه .

- يتم فلتره طلبات الترشح بواسطة لجنة مكونة من مديرة المدرسة المدير الأكاديمي منسقى المراحل الباحث الاجتماعي

- بعد ذلك يتم عمل كشف مصغر يضم 5 مرشحين من كل مرحلة.

- تعقد معاينة مصغرة للمتقدمين بواسطة اللجنة المذكورة التي يمكنها إبداء الرأي في أي مرشح والتوصية باستبعاده.

- يعطى كل مرشح من المرشحين الخمسة بكل مرحلة فترة 5 دقائق في طاوور الصباح لشرح أهدافه من الترشح وحث الطلاب على التصويت له.

- يتم إجراء انتخابات لجميع الطلاب للتصويت على المرشحين الخمسة وذلك عن طريق أوراق صغيرة للاولاد و أخرى للبنات بها شعار كامبردج ومكان لكتابة اسم المرشح.

- للمعلمين و مساعديهم بالمراحل المذكورة الحق في التصويت ببطاقتين ، واحدة لترشيح الاولاد والاخرى لترشيح البنات .

- يكون التصويت في يوم واحد لكل المراحل

- تعلن النتائج خلال 3 أيام من يوم التصويت

- المحافظ - الحاصل على أعلا نسبة من الأصوات (يمكن أن يكون فتي أو فتاة حسب نسبة الاصوات)

- رئيس/رئيسة الطلاب - الحاصل على أعلا العدد التالي من الاصوات

بعد دورة تدريبية شاملة حول دور رئيس و رئيسة الطلاب / الطالبات ، يبدأ الفريق الجديد عمله في ضمان استمراره في العمل السلس للطالبة / للطلاب والمدرسة.

التوقعات والفوائد والادوار

المتوقع منهم

- سيحتاج رئيس الطلاب / رئيسة الطالبات إلى القدرة على العمل بشكل منتج مع الآخرين ، مع استخدام مبادراتهم وأصالتهم للمساهمة في خلق روح إيجابية للمدرسة.
 - يجب أن يكونوا منظمين ومسؤولين ومتحمسين وسفير عظيم للمدرسة.
 - يجب عليهم الحفاظ على سلوك ممتاز وموحد وحضور ودقة في المواعيد.
 - يجب عليهم دائما إرتداء الزي والعلامات المخصصة لهم في جميع الاوقات.
 - يجب عليهم التأكد من أنهم يتحققون من بريدهم المدرسي على أساس منتظم للاتصالات.
- أما المحافظ فيمكن تلخيص دوره في دعم رئيس ورئيسة الطالبات والمساهمة في إدارة عملهم وتطويره.

إذا فشل المحافظ ، رئيس الطلاب / الطالبات أو نوابهم في تلبية أي من المسؤوليات أو التوقعات في هذا المستند ، فقد يتم تجريدته من هذا الدور.

الفوائد

- ◇ تنمية المهارات والقدرات الشخصية مثل القيادة والشجاعة والانضباط والعمل الجماعي.
- ◇ الثقة بالنفس
- ◇ تعزيز السيرة الذاتية للتقديم للجامعات وما بعدها.
- ◇ -تنمية روح الولاء والانتماء
- ◇ الاحساس بالآخرين والبيئة المحيطة

الادوار

12 دور (في كل مدرسة) إضافة لمحافظ واحد بكل مدرسة بحيث يكون بكل مدرسة 13 دور

KS 1	رئيس الطلاب	رئيسة الطالبات	نائب رئيس الطلاب	نائبة رئيسة الطالبات
KS 2	رئيس الطلاب	رئيسة الطالبات	نائب رئيس الطلاب	نائبة رئيسة الطالبات
KS 3-4	رئيس الطلاب	رئيسة الطالبات	نائب رئيس الطلاب	نائبة رئيسة الطالبات

وعد رؤساء الطلاب/الطالبات والمحافظين

إنني أعد بأن أحترم وألتزم بقواعد وأنظمة المدرسة وبمهام وواجبات دوري كرئيس للطلاب وذلك بإظهار الروح الحقيقية لمجد وشرف مدرستي. كما أتعهد بأنني سأحترم المعلم والإدارة وسألتزم دائما بإظهار الانضباط طوال مسيرتي الأكاديمية.

مقدمة

المقدمة

ستبدأ مدارس كامبردج العالمية السودان بإذن الله في تطبيق نظام (Head Boy & Head Girl) إعتباراً من بداية التيرم الثاني .

نظام رئيس الأولاد (الطلاب) و رئيسة البنات (الطالبات)-(Head Boy & Head Girl) والمحافظ (Prefect) هو نظام معمول به في جميع المدارس البريطانية ويتم من خلاله إنتخاب رؤساء للطلاب والطالبات من خلال إنتخابات داخل المدرسة وفق معايير محددة و ذلك بإنتخاب رئيس ونائب لكل مرحلة.
يطلب من جميع مدراء المدارس والمدراء الأكاديميين البدء في تحضير الطلاب والمعلمين لبدء هذا البرنامج (الانتخابات) لتكون الانتخابات في يوم الخميس 6 ديسمبر 2018م وتعلن النتائج يوم الاثنين 10 ديسمبر 2018م
يقام إحتفال التنصيب وأداء الوعد أثناء اليوم الدراسي في يوم الخميس 13 ديسمبر 2018م.

عادة ما يكون رئيس الأولاد (الطلاب) ورئيسة الفتيات (الطالبات) مسؤولين عن تمثيل المدرسة في الأحداث ، وبالتالي يجب أن يكونوا قادرين على إلقاء الخطب العامة. كما أنها بمثابة نموذج يحتذى به للطلاب ، وتقاسم أفكار التلاميذ مع قيادة المدرسة. كما يتوقع منهم أن يقودوا زملائهم النواب في مهامهم وأن يعملوا لتوجيه زميلهم المحافظ في مدرستهم.

الغرض من الدور

- مشاركة العاطفة والولاء والالتزام بمدرسة كامبردج.
- أن يكون / تكون الرابط بين الطالب و المعلمين في المدرسة.
- لتمثيل وقيادة الطالب من مدرسة كامبردج من خلال إظهار السلوكيات الإيجابية والعمل كقدوة لجميع المراحل.

المهام الأساسية

- قيادة وإدارة مختلف المخططات / الخطط لتعزيز تجربة المدرسة للطلاب.
- تقديم العروض التعريفية للمعلمين ، والآباء ، والطلاب ، والآباء والأمهات والطلاب المحتملين وكذلك الزائرين من الجهات الرسمية أو المجتمعية مع أخذ الآباء والتلاميذ في جولات بالمدرسة واستقبال الزوار بشكل عام للمدرسة.
- دعم المدرسة في المناسبات (مثل أيام الآباء ، المساعدة في إقامة الأحداث اللاصفية ، البرنامج التعليمي الأكاديمي ، معسكر الكشافة ، الأمسيات / الأيام إلخ).
- حضور بداية العام KG ، YR1 ، YR3 ، YR7 و YR10 وتعريف الطلاب الجدد.
- للمساهمة في إدارة المدرسة بشكل فعال ، حسب توجيهات المعلمين.
- توجيه وإدارة نائبه.
- للقيام بواجبات الاستراحة / وجبة الغداء وفقاً للنظام .
- تحمّل المسؤولية باعتباره /ها قدوة للطلاب الأصغر سناً والمساعدة في ضمان أن المدرسة مكان آمن لجميع الطلاب.
- مراقبة أنشطة التربية البدنية والكشافة والموسيقى والأنشطة النموذجية حسب توجيهات المعلمين .
- توجيه الطلاب الأصغر سناً.
- حضور الاجتماعات المجدولة بما في ذلك اجتماعات رؤساء الطلاب واجتماعات المدراء والمعلمين إذا طلب منهم ذلك

نحن نقود بينما يتبعنا الآخرون



دور رئيس الأولاد (الطلاب)

دور رئيسة الفتيات (الطالبات)

مدارس كامبردج العالمية
الخرطوم بحري
كافوري مربع 1
موبايل / 0907000026

مدارس كامبردج العالمية
امدرمان
الملازمين - شارع التلفزيون
موبايل - 0918724504

مدارس كامبردج العالمية
الخرطوم
رياض الاطفال
اركويت - امتداد شارع النخيل
موبايل / 0915125514

مدارس كامبردج العالمية
الخرطوم
الطائف مربع 22 - شارع النخيل
موبايل / 0915125514

كود : 12217

ص - ب : 15018

Web Site— <http://citckids.org> - Email— kids@citcsudan.org